
GRA EVINAR 57 (2005) 10 853 

PROSLAVE 45. 
OBLJETNICE RADA 
DAGIT-a VINKOVCI  

Izuzetno je sve ano 22. listopada 
2005. obilježena 45. obljetnica dje-
lovanja Društva arhitektonskih i 
gra evinskih inženjera i tehni ara 
(DAGIT) Vinkovci, jednog od naj-
aktivnijih i najboljih temeljnih druš-
tava u sastavu Hrvatskog saveza 
gra evinskih inženjera. Proslavu je 
uz brojne predstavnike županijske i 
gradske vlasti uveli ala i prigodna 
proširena sjednica Predsjedništva 
HSGI-a te dvadesetak bivših lano-
va tog Predsjedništva koji su prigod-
no pozvani na ovu veliku sve anost.
Bilo je nazo no gotovo 120 sudioni-
ka, od kojih su pedesetak bili gosti 
izvan Vinkovaca. 

Obilježavanje obljetnice zapo elo je 
velikom sve anom skupštinom 
DAGIT-a u kongresnoj dvorani ho-
tela Slavonija. Nakon državne him-
ne i minute šutnje za preminule la-
nove Društva, te izbora radnih tijela 
skupštine i utvr ivanja dnevnog re-

da, izvješ e o radu od osnutka do 
danas podnio je predsjednik Željko 
je pozdravio sve nazo ne, a posebno 
Božu Gali a, dipl. ing. gra ., župana 
vukovarsko-srijemskog, Zdravka 
Krmeka, dipl. ing. kult. teh., držav-
nog tajnika za vodno gospodarstvo u 
Ministarstvu poljoprivrede, šumarst-
va i vodnog gospodarstva, dr. Mla-
dena Karli a, gradona elnika Vinko-
vaca, Senka Bošnjaka, predsjednika 
Gradskog vije a, predstavnike Mini-
starstva zaštite okoliša, prostornog 
ure enja i graditeljstva te lanove 
Predsjedništva HSGI-a na elu s 
predsjednikom Dragutinom Mihel i-
em, dipl. ing. gra . i predstavnike 

temeljnih i specijaliziranih društava 
HSGI-a iz svih krajeva Hrvatske. 
Društvo je ina e osnovano 11. rujna 
1960. kao Društvo gra evinskih in-

ženjera i tehni ara Vinkovci, a pod 
sadašnjim imenom djeluje od 6. trav-
nja 1973. Tijekom svih 45 godina 
uspješno je poticalo lanstvo na rje-
šavanje stru nih zadataka iz gradi-
teljstva i zaštite okoliša, sura ivalo s 
odgovaraju im obrazovnim instituci-

jama, uspostavilo uspješnu suradnju 
s lokalnom zajednicom, organiziralo 
stru na predavanja, savjetovanja i 
stru na putovanja te sura ivalo sa 
srodnim društvima i udrugama na 
podru ju cijele Hrvatske. DAGIT je 
u više navrata primio priznanja i 
nagrade kao najuspješnije društvo u 
sastavu HSGI-a. 

Skupu se potom obratio Božo Gali ,
župan vukovarsko-srijemski koji je 
pozdravio sve sudionike uz napome-
nu kako mu je izuzetna ast što je i 
sam lan DAGIT-a, najbolje udruge 
u cijeloj Županiji. Najavio je i nag-
radu koja e Društvu biti dodijeljena 
11. studenoga 2005. u Vukovaru na 
posebnoj sve anoj sjednici. Skupu 
se obratio i državni tajnik Zdravko 
Krmek, koji je tako er istaknuo da 
mu je velika ast što je i on lan ovog 
društva. Mladen Karli , gradona el-
nik Vinkovaca pozdravio je sve na-
zo ne i rekao da se Vinkovci ponose 
svojim DAGIT-om te da ra unaju 
na doprinos njegovih lanova u bu-
du em razvoju grada. Uz estitke na 
jubileju predao je predsjedniku DAGIT-
a priznanje i grb grada Vinkovaca. 

Dragutin Mihel i , predsjednik HSGI-
a u svom je obra anju izjavio da je 
sretan što je predsjednik Saveza koji 
u sastavu ima ovakva društva. Istak-
nuo je izuzetno dobro organizirane 
stru ne ekskurzije Društva u zemlji i 
u inozemstvu te poželio da se u rad 
uklju i što više mladih lanova. Po-
sebno se na radu zahvalio lanu Društ-
va Zvonimiru Zahorayu te potom 
dodijelio predsjedniku DAGIT-a 
povelju i godišnje priznanje za usp-
ješan rad. 

Ivica Pliši  je uime DGIT-a Rijeka 
estitao obljetnicu i uru io slavlje-

nicima grafiku Puhov gaj, autorice 
Marije Maruši  Gorske. Mr. Vjence-
slav Leko iz DAGIT-a Slavonski 
Brod estitao je obljetnicu i poželio 
da uz koridor V.c i Regionalni vodo-
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vod, Slavonija kona no dobije i ka-
nal Dunav-Sava. Slavljenicima je 
uru io sliku Bara, rad Mije uri a
iz Slobodnice pokraj Slavonskog 
Broda. Hrvoje Macan iz DGI Dubrov-
nika pozdravio je po etak gradnje 
cestovnog koridora koji e povezati 
sjever i jug Hrvatske i poklonio 
DAGIT-u kip Sv. Vlahe, zaštitnika 
Dubrovnika. Pavao Mendeš iz DIT 
AGG-a Zadra estitao je obljetnicu, 
slavljenicama uru io knjige i kasete 
o Zadru te sve nazo ne pozvao na 
skoru proslavu 60. obljetnicu uteme-
ljenja svoga Društva. 

Skupu su se pozdravima i estitka-
ma obratili još i Krešimir Bogdani ,
direktor hotela Slavonija, Vladimir 
Macan uime Hrvatskog društva sud-
skih vještaka i Juraj Muževi  iz DGI-a 
Rijeka koji je Zvonimiru Zahorayu 
uru io posebnu zlatnu zna ku i pri-
godnu fotografiju s prve sjednice 
Predsjedništva HSGI-a u Vukovaru 
1997. nakon mirne reintegracije. 

Slijedila je promocija knjige Dagito-
va putovanja koja je posebno tiska-
na za ovu prigodu, a promotor je bio 
prof. dr. sc. Josip Maruši , ina e ne-
gdašnji lan Društva i za etnik stru -
nih ekskurzija. U svom je izlaganju 

posebno istaknuo doprinos autora 
Zvonimira Zahoraya zbog velikog 
truda uloženog u tu opsežnu i kvali-
tetnu knjigu, koja e za budu e naraš-
taje DAGIT-a biti, kako vjeruje, i 
uzor i poticaj. 

Skupu se potom obratio i Zvonimir 
Zahoray, autor knjige. Zahvalio se 
na priznanjima i lijepim rije ima 
promotora te potom opisao kako je 
nastala ideja o jednoj takvoj knjizi 
koja svoje postojanje zahvaljuje kva-
litetno vo enoj evidenciji. Ispri ao 
se svima onima koje je eventualno 
iz bilo kojih razloga izostavio, a po-
tom se zahvalio svima koji su mu u 
radu na knjizi pomagali, posebno 
pokojnom Zdenku Svorenu te kole-
gama Zvonimiru Tanockom, Alber-
tu Freidrichu, Dragutinu Jelan i u i 
Živku Pleši. Ujedno se zahvalio 
HSGI-u kao sponzoru i suizdava u
te svim ostalim darovateljima. 

U nastavku su dodijeljena priznanja 
DAGIT-a. Povelje kao posebno pri-
znanje dobili su: Županijsko pogla-
varstvo Županije vukovarsko-srijem-
ske, Gradsko poglavarstvo grada 
Vinkovaca, Hrvatski savez gra evin-
skih inženjera, Županijska zajednica 
tehni ke kulture, Cestorad d.d., Dilj

d.d., Spa va d.d. iz Vinkovaca. Štekl
d.o.o. iz Županje, Vinkova ki vodo-
vod i kanalizacija d.o.o. i Tehnobe-
ton d.d. iz Vinkovaca te prof. dr. sc. 
Veselin Simovi , prof. dr. sc. Josip 
Maruši  i Dragutin Mihel i , dipl. 
ing. gra .

Dodijeljene su i povelje zaslužnim 
lanovima DAGIT-a: Josipu Adži u, 

Željku Andri evi u, Branimiru Galiju, 
Dragutinu Jelan i u, Ivanu Milidra-
gu, Danijelu Perunskom, Zvonimiru 
Tanockom i Krunoslavu Smiljani u.
Povelje po asnih lanova posmrtno 
su dodijeljene: Franji Banaju, Josipu 
Gadancu, Jeliseju Hardiju. Mati Jem-
ri u, Ignjatu Pterovi u, Vladimiru 
Pružincu, Sre ku Suli u, Zdenku 
Svorenu, Eduardu Šernigu i Ivanu 
Treberu. Dodijeljena su još brojna 
priznanja i zahvalnice za koje je od-
lu eno da se uru e tijekom sve ano-
ga zajedni kog objeda ili naknadno. 
Uime svih dobitnika nagrada i priz-
nanja zahvalio se Dragutin Mihel i ,
predsjednik HSGI-a. 

Na kraju sve ane skupštine predsje-
dnik radnog predsjedništva Branimir 
Gali zahvalio se uime organizatora 
svim sudionicima proslave 45. obljet-
nice. Pro itao je pismene i telefon-
ske pozdrave koji su DAGIT-u upu-
eni uz ispriku  što ne mogu sudje-

lovati u proslavi: Eduarda Šerniga iz 
Vinkovaca, Josipa ufara i Ljudevita 
Tropana iz Zagreba, Dražena Boško-
vi a, Martina Maruši a i Ivana Milo-
ševi a iz Rijeke, Ante Alfirevi a i 
Josipa Kuzmani a iz Splita te Bože 
Letuni a iz Dubrovnika. 

Nakon kratkog predaha nastavljen je 
program proslave. Svi su sudionici 
posjetili ure aj za pro iš avanje ot-
padnih voda Jošine, zatim autobusom 
obišli južnu gradsku obilaznicu te 
posjetili tvrtku Spa va, gdje su ih 
primili predsjednik uprave Dario 
Puljiz i lan uprave Zvonimir Petri .
Nakon kratkog domjenka obišli su 
pogon za izradu furnira te salon go-
tovih proizvoda. Potom su se vratiti 
na zajedni ki objed u hotel Slavonija
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na kojem je bilo osamdesetak sudi-
onika. Tu su dodijeljena i sva ostala 
priznanja i nagrade. Ugodno zajed-
ni ko druženje zaklju eno je oko 17 
sati.

PROŠIRENA SJEDNICA 
PREDSJEDNIŠTVA HSGI-a  
U VINKOVCIMA

Proširena sjednica Predsjedništva 
HSGI-a, 3. po redu, održana je 21. 
listopada 2005. u kongresnoj dvora-
ni hotela Slavonija u Vinkovcima, 
kao svojevrstan doprinos  proslavi 
45. obljetnice DAGIT-a Vinkovci. 
Bilo je nazo no više od 70 sudioni-
ka, od kojih je etrdesetak bilo izvan 
Vinkovaca, a me u njima su uz la-
nove Predsjedništva bili i predstav-
nici temeljnih društava iz svih kraje-
va Hrvatske te dio bivših lanova 
izbornih tijela HSGI-a. Me u nazo -
nima iz Vinkovaca bili su lanovi 
predsjedništva DAGIT-a i predstav-
nici ve ih vinkova kih tvrtki. 

Sjednicu je vodio predsjednik Dra-
gutin Mihel i , koji je pozdravio sve 
nazo ne, a posebno dr. Mladena Kar-
li a, gradona elnika Vinkovaca, Sen-
ka Bošnjaka, predsjednika Gradskog 
vije a i Ljubicu usak, voditeljicu 
sektora za gra evne dozvole u Mini-
starstvu zaštite okoliša, prostornog 
ure enja i graditeljstva. Potom je 
pozvao Željka Andri evi a, predsjed-
nika DAGIT-a Vinkovci da pozdravi 
skup i nazo ne upozna s proslavom 
obljetnice. Potom je sve sudionike 
sve ane skupštine pozdravio grado-
na elnik Mladen Karli  te zaželio 
ugodan boravak u Vinkovcima i us-
pjeh u radu proširene sjednice Pred-
sjedništva. 
U nastavku je s manjim izmjenama 
prihva en zapisnik s prethodne sjed-
nice, a zatim se raspravljalo o prim-
jeni Pravilnika o stru nom ispitu te 
upotpunjavanju i usavršavanju zna-
nja osoba koje obavljaju poslove u 
graditeljstvu (NN br. 82/05 od 6. 
srpnja 2005.) koji se primjenjuje od 
1. listopada 2005. Pravilnik je opšir-

no predstavila Ljubica usak iz Mi-
nistarstva zaštite okoliša, prostornog 
ure enja i graditeljstva, koja se poseb-
no osvrnula na polaganje stru nih 
ispita i na stru no usavršavanje. Ista-
knula je da e pravo na polaganje 
stru nog ispita imati nakon tri godi-
ne radnog staža svi iz arhitektonske, 
gra evinske, geodetske, elektroteh-
ni ke i strojarske struke. Stru no e
se usavršavanje pratiti kroz pet godi-
na, a kroz to razdoblje svi moraju 
ste i po 100 bodova, s tim da 20 bo-
dova mora biti iz gra evno-tehni ke
regulative. 

Potom je Andrino Petkovi , potpred-
sjednik HSGI-a, obrazložio prijed-
log Osnova za prijavu HSGI-a za 
nositelja programa stru nog usavr-
šavanja. U raspravi koja je potom 
uslijedila sudjelovali su: Vladimir 
Macan, Grgo Peronja, Vasja Simi ,
Veselin Simovi , Danko Holjevi  i 
Miroslav Prpi . Sudionike u raspra-
vi zanimali su na ini stjecanja bodo-
va, organizacije seminara (koji bi se 
trebali eš e održavati po regijama), 
usuglašenost sa zakonima i norma-
ma Europske unije, teme o pristup-
nim fondovima Europske unije te 
bodovanje nazo nosti na stranim 

znanstveno-stru nim skupovima. 
Zaklju uju i raspravu predsjednik 
Dragutin Mihel i  podsjetio je na-
zo ne da je na prošloj sjednici Pred-
sjedništva odlu eno da HSGI bude 
nositelj programa i da vodi eviden-
ciju o prikupljenim bodovima za 
svoje lanove. Tako er je istaknuo 
da e se osnove za prijavu nadopu-
niti prijedlozima iz rasprave. Kada 
izmjene budu unesene, Gra evinar
e Osnove za prijavu HSGI-a za no-

sitelja programa stru nog usavršava-
nja objaviti u cijelosti. 

U nastavku sjednice predsjednik 
HSGI-a pozdravio je tek pristigle 
lanove Nacionalnog programa na-

vodnjavanja, gospodarenja poljopri-
vrednim zemljištem i vodama koji 
su upravo stigli sa sastanka Nacio-
nalnog vije a u Zagrebu: Božu Gali-
a, župana vukovarsko-srijemskog, 

Zdravka Krmeka, državnog tajnika 
u Ministarstvu poljoprivrede, šumar-
stva i vodnog gospodarstva te lana 
Nacionalnog programa prof. dr. sc. 
Josipa Maruši a. Upravo je zbog 
sjednice Nacionalnog vije a tema o 
navodnjavanju i preba ena u tre u
to ku dnevnog reda. Program navod-
njavanja temeljito je i iscrpno pred-
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stavio njegov voditelj prof. dr. sc. 
Josip Maruši .

Proširena sjednica Predsjedništva 
HSGI-a zaklju ena je otprilike u 20 
sati. Nakon toga je uslijedila zajed-
ni ka ve era svih sudionika, uz ve-
selu slavonsku tamburašku glazbu. 

B. N. 

PROSLAVA 50. GODIŠNJICE 
UPISA NA GRA EVINSKI 
FAKULTET U ZAGREBU 

Na Gra evinskom fakultetu Sveu i-
lišta u Zagrebu 14. listopada 2005. 
održano je sve ano obilježavanje 
50. godišnjice upisa studenata Gra-

evinskog fakulteta. U školskoj je 
godini 1955./1956. upisao i diplomi-
rao 71 kandidat, od kojih je dosad 

umrlo 14, a nekolicini su adrese 
nepoznate. Neke je sprije ila bolest, 
a etrdesetak ih se okupilo na Fakul-
tetu na zajedni kom druženju. Valja 
istaknuti da je me u njima bila i 
jedna žena – Ivanka Horvat-Mateje-
vi , umirovljenica iz Bjelovara. 

Slavljenicima se obratila dekanica 
Fakulteta prof. dr. sc. Dubravka Bje-
govi  koja ih je upoznala sa sadaš-
njim studijem i injenicom da je do-
sad na Fakultetu od njegova postan-
ka diplomiralo više od 6700 stude-
nata te da su u prosjeku Zagreba -
kog sveu ilišta na kojemu diplomira 
tek svaki tre i. Ujedno je istaknula 
da je Gra evinski fakultet jedan od 

8 fakulteta Zagreba kog sveu ilišta
na kojima je uspostavljena potpuna 
internetska komunikacija. Sastanku i 

razgovoru s onima koji su se na fa-
kultet upisali prije to no 50 godina 
bili su nazo ni i prof. dr. sc. Josip 
Maruši  te prof. emer. dr. sc. Stani-
slav Tedeschi. 

U nastavku su sudionici proslave 
obišli mnoge novoure ene prostore 
Gra evinskog fakulteta – novu knji-
žnicu i veliku dvoranu te brojne la-
boratorije i u ionice gdje su razgle-
dali suvremenu opremu. Tu im se 
pridružio i prof. dr. sc. Ivica Džeba, 
tajnik Hrvatske udruge diplomiranih 
inženjera Gra evinskog fakulteta u 
Zagrebu, poznatije po kratici AMCA-
FA (Almae matris Croaticae alumni 
- Facultas aedificandi). On im je 
podijelio primjerke glasila i pristup-
nicu za lanstvo. 
Zajedni ko je druženje uz podsje a-
nje na minule dane zaklju eno ob-
jedom u restoranu Zagreba ki bijeli.

B. N. 
RASPRAVA O SPLITSKOM 
GUP-u 

O splitskom se Generalnom urbanis-
ti kom planu dugo raspravljalo. Up-
ravo je izra en prijedlog novog GUP-
a. Nedavno su o njemu raspravljali 
lanovi Udruge gra evinskih inže-

njera Splita. U raspravi su oblikova-
ni prijedlozi i primjedbe koji e biti 
upu eni izra iva ima dokumenta. 

lanovi UGIS-a najviše zamjeraju 
planiranim prometnim rješenjima i 
organizaciji prometa te budu im tra-
sama komunalne infrastrukture. Ras-

prava je postignuta visoka 
suglasnost nazo nih, iako 
esto na razini op ih prim-

jedaba. 

Usvajanje GUP-a najav-
ljeno je do kraja 2005. pa 
e se tek tada mo i prov-

jeriti koliko su uskla ene 
želje i mogu nosti i nova 
planska rješenja mo i po-
boljšati uvjete života u 
gradu kakav je Split.  

J. S. D. 

Zajedni ki snimak sudionika proslave 50. godišnjice upisa 

Mreža prometnica u prijedlogu splitskog GUP-a 


